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افالاعت

1ضانَ ، وإذا سافَرمن رم رالأواخ شرالع فَقيماً اعتإذا كانَ م [ (هآل و لَيهع هال َّلص) ِالنَّب] َال: كانـ كنز العم
شرينع قبِلالم العام نم فَاعت.

1– Anas narrated ‘The Prophet (S), if he was in town, would retreat in the mosque the last ten nights of
the month of Ramadhan, and if he was travelling, would retreat in the mosque twenty nights the following
year.’ [Kanz al-’Ummal, no. 18091]

2ابني :لَه فقال لجر فأتاه ’ لع ابن نسندَ الحساً عجال نتهرانَ: كم يمون بنـ كتاب من‏لا يحضره الفقيه عن‏م
:قال ، همّلَف :نكَ . قالع فأقض ندي ماله‏ِ ما عالو :فقال ، نحبِسريدُ أن يوي مال َلع ه‏ِ ، إنَّ فُلاناً لَهسولِ الر
لَيهع) أب عتمس ّنول ، لَم أنس :لَه افَكَ ؟ فقالاعت يته‏ِ ، أنَسسولِ الر ابني :لَه فقُلت ، نَعلَه (لامالّس لَيهع) فلَبِس
الّسلام) يحدِّث عن (جدّي) رسولِ اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) أنَّه قال: من سع ف حاجة أخيه المسلم فَأنَّما عبدَ
قائماً لَيلَه ، هصائماً نَهار ، نَةةَ آلافِ سسعت وجلزه‏َ عال.

2– Maymun b. Mihran narrated ‘I was once sitting in the presence of al-Hasan b. Ali (a.s.) when a man
came to him, saying, ‘O son of the Prophet of Allah, verily x is claiming money from me that I owe him
and wants to arrest me.’ So he replied, ‘By Allah, I do not have money to pay your debt on your behalf.’
So he asked, ‘Then talk to him.’ So he (a.s.) put on his sandals, whereupon I asked him, ‘O son of the
Prophet of Allah, have you forgotten the fact that you are in a state of retreat’ So he replied, ‘No, I have
not forgotten, but I have heard my father (S) narrating on the authority of my grandfather, the Prophet of
Allah (S) that he had said, ‘He who strives to fulfil a fellow Muslim brother’s need is as if he has
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worshipped Allah, Mighty and Exalted, for nine thousand years, fasting during the day and standing in
prayer at night.’ [al-Faqih, v. 2, p. 189, no. 2108]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): كانَ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) إذا كانَ العشر الأواخر [يعن من3
راشَهوطَوى ف رالميز رن شَعرٍ ، وشَمةٌ مقُب ت لَهرِبسجِدِ ، وضالم ف فَضانَ]اعتمر.

3– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The Prophet (S) used to retreat in the mosque the last ten nights [of
Ramadhan], when a tent of fur would be pitched for him, and he would roll up the skirting and lay out his
bedding.’ [al-Tahdhib, v. 4, p. 287, no. 869]

4ةماعج لاةدلٍ بِصع إمام فيه ّلقَد ص ةماعسجِدِ جم ف إ افاعت لا :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

4– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Retreat can only be in a congregational mosque wherein the
congregational prayer is led by a just imam.’ [al-Kafi, v. 4, p. 176, no. 1]

Source URL:
https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom/retreat-mosque-itikaf#comment-0


	Retreat in the Mosque (i’tikaf)
	Retreat in the Mosque


